The “Proceedings of XVIII JINR International Symposium  on Nuclear Electronics & Computing (NEC2001)” contain the papers presented at NEC2001 which was held 12-18 September, 2001 (Varna, Bulgaria). The symposium was organized by the Joint Institute for Nuclear Research ( Dubna, Russia), European Laboratory for Particle Physics (CERN) (Geneva,Switzerland) and the Institute for Nuclear Research and Nuclear Energy of the Bulgarian Academy of Sciences ( Sofia, Bulgaria ). The symposium was sponsored by INTAS, UNESCO and Lirex BG 

The symposium was devoted to the problems of detector&nuclear electronics, computer applications for measurement and control in scientific research, triggering and data acquisition, accelerator and experiment automation control systems, information & data base systems, computer networks for scientific research,  data & storage management and GRID computing. 
«Труды XVIII международного симозиума ОИЯИ по ядерной электронике и компьютингу (NEC2001)» содержат доклады, представленные на NEC2001,

который проходил с 12 по 18 сентября в г.Варне (Болгария). Симпозиум был

организован Объединенным институтом ядерных исследований (Дубна, Россия), Европейской лабораторией физики частиц (CERN) (Женева, Швейцария) и Институтом ядерных исследований и ядерной энергии болгарской Академии наук (София, Болгария). Спонсорами симпозиума

были INTAS, UNESCO и Lirex BG
Симпозиум был посвящен проблемам детекторной и ядерной электроники, применению вычислительной техники для измерений и контроля,  системам сбора данных, системам автоматизации экспериментальных установок, информационным системам и базам данных, проблемам локальных и глобальных коммуникаций, системам массовой памяти и технологии  GRID.
